
 
 

ZUZENDARITZA KONTSEILUAREN BILERAREN AKTA / ACTA DE REUNIÓN DEL CONSEJO DE DIRECCIÓN 

 
Data/Fecha: 2018ko urriaren 31 / 31 de octubre de 2018 
Tokia/Lugar: Klinikako egoitzan 

Ordua/hora:   16:00etan 

AZTERGAIAK 
1) Zuzendariaren agurra 
2) Aurreko aktaren onarpena 
3) 2018/2019 Ikasturteko ikasleriaren 

hautaketa prozesua 
4) Funtzionamendurako arautegiaren 

erreforma 
5) Zuzendaritza Kontseilua osatzen dutenen 

kompromezua. 
6) Klinikako ikasle ohien parte-hartzea 

bideratu eta sendotzeko bideak. 
7)  Justizia Soziala_lab proiektuaren inguruko 

informazioa 
8) Norberak lekarkeena. 

 

ORDEN DEL DÍA: 
1) Saludo de la Directora 
2) Aprobación del acta anterior 
3) Proceso de selección del alumnado curso 

2018/2019 
4) Revisión del Reglamento. 
5) Alcance del compromiso de quienes 

integran el Consejo de Dirección. 
6) Fórmulas para arbitrar y consolidar la 

participación del ex alumnado de la Clínica 
7) Información sobre el proyecto Justizia 

Soziala-Lab 
8) Ruegos y preguntas 

 

1. Zuzendariaren agurra. Kontseiluaren bilerara etorri 

direnak  agurtu  eta  etortzeagatik  eskerrak  eman 

ondoren,  Klinikako  idazkariaren  –Joseba  Ezeiza 

irakaslea–  amaren  heriotzaren  berri  eman  dute 

zuzendariek  (horregatik  ez  da  etorri  bilerara),  eta 

doluminak adierazteaz gainera,  idazkaria ez egoteak 

bilerako  aktaren  kalitatean  izan  dezakeen  eraginaz 

ohartarazi  dute.  Ondoren,  Klinikaren  jarduerari 

lotutako hainbat  gairen  inguruko  informazioa  eman 

dute. 

 

1.1. Mintegi  Iraunkorra.  Urriaren  17an,  Mintegi 

Iraunkorraren  (MI)  1.  saioa  egin  zen,  eta 

Zuzendaritza Kontseiluko kide gutxik parte hartu 

zuten. Aitortu du ez zela saioa iragartzeko mezurik 

bidali,  baina  gogoratu  du  programak  hilabeteak 

daramatzala webgunean.  Hori  horrela,  esan  du 

saiatuko direla saioak iragartzeko jakinarazpenak 

bidaltzen,  baina  eskatu  du  gogoan  edukitzeko 

datak.  

 
MIaren  lehen  saio  horretan,  Joseba  Ezeizak 

adierazi  zuen  Klinikako  ikasleek  aukera  izango 

dutela  formakuntza  jasotzeko  metodologiaren 

argumentazioaren eta hizkuntzaren erabileraren 

inguruan, HBPen bidez.  

1.  Saludo  de  la  Directora.  Tras  el  saludo  y 
agradecimiento a quienes asisten a la convocatoria 
del Consejo,  las directoras ponen en conocimiento 
de éste el fallecimiento de  la madre del secretario 
de  la  Clínica,  prof.  Joseba  Ezeiza  (motivo  de  su 
ausencia en el Consejo) y lamentan, no sólo el hecho 
luctuoso,  sino  la  repercusión  que  la  ausencia  del 
mencionado  Secretario  pueda  tener  en  la  calidad 
del  acta  de  la  reunión.  Seguidamente  pasan  a 
informar  sobre  diversos  asuntos  relativos  a  la 
marcha de la clínica. 
 
1.1. Seminario  permanente.  El  día  17  de  octubre 

tuvo  lugar  la  1ª  sesión  del  Seminario 
Permanente  (SP)  con  escasa  asistencia  de  las 
personas del Consejo de Dirección. Se reconoce 
que no se envió por email el recordatorio de la 
misma,  pero  se  advierte  de  que  el  programa 
llevaba  meses  colgado  en  la  web.  En  este 
sentido,  si  bien  se  procurará  enviar  los 
recordatorios  de  las  sesiones,  se  pide  que  se 
tome nota de las fechas de las mismas. 

 
Joseba Ezeiza anunció en esa 1ª Sesión del SP 
que  el  alumnado  de  la  Clínica  tendrá  la 
posibilidad  de  formarse  en  cuestiones 
metodológicas, argumentativas y  lingüísticas a 
través de los PIE correspondientes.  



 
 

Saio  berean,  ikasleei  jakinarazi  zitzaien  MIko 

saioen  2.  zatia  erabiliko  dela  bateratze  lan  bat 

egiteko; hain zuzen, GALetan eta MALetan eginiko 

aurrerapenak eta sortutako galderak bateratzeko.

 
1.2. UPV/EHUko  Ikasleen  I  Biltzarra.  UPV/EHUko 

Ikasleen  1.  Batzarrean,  Klinikaren  bidez  eginiko 

hiru GAL aukeratu ziren: zehazki, Helene Colomo, 

Verónica  Gallo  eta  Oihane  Vergara  ikasleek 

egindakoak. Oihane Vergarak 2. saria irabazi zuen 

“Pertsonak”  kategorian.  Beraz,  zorionak  eman 

zaizkie  Klinikako  ikasleei,  oro  har,  eta,  bereziki, 

lanak aurkeztu zituzten hirurei. 

 

 

 

1.3. Klinika  Juridikoen  topaketa.  Urriaren  19an, 

Klinika  Juridikoen Estatuko Sarearen 7.  topaketa 

egin  zen,  Salamancan.  Gure  Klinikatik, 

zuzendariez  gainera,  Diógenes  Sabana  (Biltzen‐

Eraberean) eta Helene Colomo (ikasle graduduna) 

joan ziren, UPV/EHUren klinika ereduari buruzko 

azalpenak ematera. Hitzaldi guztien  lekukotasun 

grafikoa eta bideoaren esteka  laster  izango dira 

eskuragarri Klinikaren webgunean. 

 
1.4. Beste zenbait gai. Kontseiluaren aurreko bileran 

hartutako erabakiak betetze aldera: 

 

a)  Baimena eskatu zaie ikasleei (baita lortu ere) 
beren  GRAL  eta  MALen  kopia  inprimatuak 
Klinikaren  bibliotekan  gordetzeko.  Gainera, 
fitxategiak bidaltzeko eskatu zaie  lanen tutoreak 
izan diren irakasleei, inprimatu ahal izan daitezen. 
Erantzuna  apala  izan  denez,  ohartarazi  da 
garrantzitsua dela fitxategiak bidaltzea. 
b)  Hurrengo Fakultateko Batzarrari proposatuko 
zaio hautazko 3  kredituren  aitorpena onartzeko 
MIren ibilbidea osatzen duten ikasleei. 

 

 

 

 

2. Aurreko  akta  onartzea.  Kontrako  iritzirik  gabe 

onartu da.  

 

 
También se informó al alumnado en esa misma 
sesión de que la 2ª parte de las sesiones del SP 
se  utilizarán  para  la  puesta  en  común  de  los 
avances  e  interrogantes  surgidos  al  hilo  del 
desarrollo de los TFG y TFM. 

 
1.2. I Congreso de Estudiantes de la UPV/EHU. En el 

1º  Congreso  de  Estudiantes  de  la  UPV/EHU 
fueron  seleccionados  tres  TFG  realizados  a 
través  de  la  Clínica  (concretamente  los  de 
Helene  Colomo,  Verónica  Gallo  y  Oihane 
Vergara),  llegando el de esta última a ganar el 
2º premio dentro de la categoría “Personas”. Se 
felicita,  pues,  al  alumnado  de  la  Clínica  en 
general  y  a  las  tres  alumnas mencionadas  en 
particular. 

 
1.3. Encuentro  de  Clínicas  Jurídicas.  El  19  de 

octubre  tuvo  lugar  el  7º  Encuentro de  la Red 
Estatal de Clínicas  Jurídicas  en  Salamanca. De 
nuestra  Clínica  acudieron,  además  de  las 
directoras,  Diógenes  Sabana  (Biltzen‐
Eraberean)  y  Helene  Colomo  (alumna 
graduada),  quienes  expusieron  el  modelo  de 
Clínica de la UPV/EHU. El testimonio gráfico, así 
como el link al vídeo de la grabación de todas las 
intervenciones se subirán en breve a la web de 
la Clínica. 

 
1.4. Otros  temas.  Dando  seguimiento  a  las 

decisiones adoptadas en el Consejo anterior: 
 
a)  Se ha solicitado (y obtenido) el permiso del 
alumnado para  incorporar  las copias  impresas 
de sus TFG y TFM a  la biblioteca de  la Clínica. 
También se ha solicitado al profesorado que ha 
tutorizado  los trabajos el envío de  los archivos 
correspondientes para su impresión. Dado que, 
en  este  caso,  la  respuesta  ha  sido  escasa,  se 
recuerda  e  insiste  en  la  necesidad  de  dicho 
envío. 
b)  Se propondrá a la próxima Junta de Facultad 
la aprobación del reconocimiento de 3 créditos 
optativos  al  alumnado  que  complete  el 
itinerario del SP. 
 

2. Aprobación del acta anterior. Se aprueba por 
asentimiento.  

 



 
 

3. 2018‐19 ikasturteko ikasleak hautatzea. Prozesuari 

buruzko Informazio zehatza eman, eta honako hauek 

nabarmendu dira: 

 

1)  Eskaera kopuru handia  izan da (25), kontuan 
izanik eskainitako plazak (10). 
2)  Kriminologiako ikasleen ukoa (4), ikastegiaren 
praktiken  eskaintzaren  epeekin  zerikusia  duten 
arrazoiengatik. 
3)  Eskainitako plaza kopurua handitzea (11 plaza 
10en  ordez),  eskaera  egin  duen  ikasle  batek 
planteatutako  lanak  Klinikarentzat  duen 
interesagatik (Arrakasta programa). 
4)  Irizpideen  egokitzapena:  horren  arabear, 
Leioako  bi  ikasle  onartu  dira,  bakar  bat  izan 
beharrean. 
 

4. Klinikaren Arautegia berrikustea 

 
Lege  Zerbitzuak Arautegiaren 11.  eta  14.  artikuluen 

aldaketari  eman  dion  erantzuna  jakinarazi  zaio 

Kontseiluari (Zuzendaritza Kontseiluaren osaerari eta 

Klinikaren  kolaboratzaileen  figurari  buruzkoak, 

hurrenez  hurren),  eta,  aldaketaren  garrantzia 

baloratu  ondoren,  erabaki  da  gaia  hurrengo 

Fakultateko Batzarrera eramatea, onartua izan dadin. 

 
 
5.  JSKJren  Zuzendaritza  Kontseiluko  kideen 

konpromisoa  

 
Zuzendariek gogoratu dute Zuzendaritza Kontseiluko 

kideen  konpromiso bikoitzaren  garrantzia:  a) GALak 

eta MALak zuzentzea, horretarako gai direnek; eta b) 

MIren  saioetara  joatea,  bi  zatietara:  ponentzia 

lehenik, eta ikasleekiko trukea eta eztabaida ondoren.  

Garrantzi  berezia  eman  zaio  bigarren  zatian  parte 

hartzeari,  zati  horretako  eztabaidak  eta  diziplina 

anitzeko  ekarpenek  “plus”  bat  ematen  dietelako 

Klinikaren  GRALei  eta  MALei,  ohiko  ibilbidea 

erabiltzen duten lanetatik bereizten dituena.   

 
 
 
Gainera,  nabarmendu  da  bideratu  egin  behar  dela, 

saio horietatik hasita, Klinikak Eraberean Sarearekiko 

 
3. Proceso  de  selección  del  alumnado  de  este 

curso  2018‐19.  Se  proporciona  información 
detallada  del  proceso,  destacándose  en  la 
misma: 

 
1)  El  elevado  número  de  solicitudes  (25), 
teniendo en cuenta las plazas ofertadas (10); 
2)  La  renuncia del  alumnado de  criminología 
(4),  por  cuestiones  relacionadas  con  el 
calendario de la oferta de prácticas del centro. 
3)  El aumento de la oferta de plazas ofertadas 
(11 en lugar de 10) por el interés de la Clínica en 
el  trabajo  planteado  por  una  de  las  alumnas 
solicitantes (programa Arrakasta). 
4)  La ponderación de los criterios llevada 
a cabo con el  fin de que  fueran 2  (y no 1)  las 
alumnas de Leioa seleccionadas. 

 
4. Revisión del Reglamento de la Clínica 
 
Se  informa  al  Consejo  sobre  la  respuesta  de 
Servicios Jurídicos a la modificación de los artículos 
11 y 14 del Reglamento, relativos a la composición 
del Consejo de Dirección y a la figura de las personas 
colaboradoras  con  la  Clínica  y,  tras  la  oportuna 
valoración del alcance de la modificación, se decide 
su traslado a  la próxima Junta de Facultad para su 
preceptiva aprobación. 
 
5. Alcance del compromiso de quienes integran el 
Consejo de Dirección de la CJJS 
 
Las directoras  insisten  en  recordar  la  importancia 
del  doble  compromiso  que  adquieren  quienes 
integran el Consejo de Dirección: a) la dirección de 
TFGs y TFMs por parte de quienes tengan facultad 
para ello; y b) la asistencia a las sesiones del SP en 
sus  dos  partes  (ponencia  y  posterior  atención  y 
debate con el alumnado). Se incide sobre todo en la 
relevancia  que  adquiere  la  participación  en  esa 
segunda  parte,  ya  que  son  el  debate  y  las 
aportaciones  pluridisciplinares  que  se  dan  en  la 
misma las notas que posibilitan que los TFG y TFM 
de  la Clínica posean el “plus” que  los distingue de 
los que siguen el itinerario tradicional.  
 
Se subraya que, a partir de esas sesiones se ha de 
vehiculizar la respuesta de la Clínica a las solicitudes 
enmarcadas en el Convenio con  la Red Eraberean, 



 
Hitzarmen  barruko  eskaerei  emandako  erantzuna, 

Kontseiluaren aurreko bileran jada aipatu zirenak eta 

oraintxe  onartu  den  haren  aktan  jasota  daudenak. 

Ohartarazi  da  zer  garrantzi  duen  Eraberean‐ek 

aurkeztutako  kasuak  GRAL  eta  MALetan  ez 

baztertzeak;  adibidez,  ijito  izateagatiko 

diskriminazioari loturikoak. 

 
 
6.  Klinikako  ikasle  ohien  parte  hartzea  indartzeko 

moduak 

 
Zuzendariek  Kontseiluari  eskatu  diote  saia  dadila 

moduak bilatzen ikasle ohiek Klinikarekin nolabaiteko 

lotura  izaten  jarrai dezaten –ez bakarrik norberaren 

izenean parte hartuz–. 

 
 
7. Klinikaren publizitate iragarkiak 

 
Aurreko  puntuan  bezala,  zuzendariek  Kontseiluari 

eskatu  diote  kideek  proposa  ditzaten  Klinikaren 

publizitate  kartelean  erabiltzeko  baliagarriak  izan 

daitezen mezuak eta leloak. 

 
8.  Justizia  Soziala‐Lab  proiektuari  buruzko 

informazioa 

 
Hasteko,  Ana  Leturia  irakasleak  hartu  du  hitza,  eta 

esan du aurten komunikazio eta metodologia HBPak 

Klinikako  ikasleengana  zuzenduko  direla  soil‐soilik. 

Ondoren, Leire Imaz irakasleak argibideak eman ditu 

“sexu‐genero  sistema”  HBPri  buruz.  Orain  arteko 

balantzea  oso  positiboa  izan  dela  esan  ondoren, 

Kontseiluak  zoriondu  egin  ditu  bilerara  etorri  diren 

egitasmoaren arduradunak  (Imaz  irakasleaz gainera, 

Oscar Arroyuelo administraria). 

 
 
9. Galde‐eskeak 

 
Oscar  Abalde  irakasleak  proposatu  du  Klinikak 
Eraberean  sarearekin  bilera  bat  egiteko  aukera 
aztertzea, Sareak bere kasuak aurkezteko saioaren 
aurretik,  Klinikara  iritsiko  direnak  bereziki 
interesgarriak  izan  daitezen.  Iritzi‐truke  baten 
ondoren, atzera bota da bilera egiteko ideia, nahiz 

puestas ya de manifiesto en  la sesión anterior del 
Consejo y recogidas en el acta de  la misma que se 
acaba  de  aprobar.  Asimismo,  se  recuerda  tener 
presente  la  importancia  de  que  no  queden 
reiteradamente marginados de  su  tratamiento  en 
los  TFG  y  TFM  casos  presentados  por  Eraberean 
como, por ejemplo, los relativos a la discriminación 
de la etnia gitana. 
 
6.  Fórmulas  para  arbitrar  y  consolidar  la 
participación del ex alumnado de la Clínica 
 
Las directoras  lanzan  la petición al Consejo de que 
se intenten buscar esas fórmulas que promuevan y 
faciliten el vínculo con la Clínica a quienes, habiendo 
formado  parte  de  su  alumnado,  deseen  seguir 
siendo  partícipes  de  la  misma,  no  sólo  a  título 
individual. 
 
7. Carteles publicitarios de la Clínica 
Al  igual  que  en  el  punto  anterior,  las  directoras 
lanzan la petición al Consejo de elaborar propuestas 
de mensajes y/o lemas a incluir en futuros carteles 
publicitarios de la Clínica. 
 
 
8.  Información  sobre el Proyecto  Justizia Soziala‐
Lab 
 
 
En primer  lugar,  toma  la palabra  la profesora Ana 
Leturia  reiterando  que  este  año  los  PIE  de 
comunicación  y  metodología  se  van  a  focalizar 
exclusivamente  en  el  alumnado  de  la  Clínica. 
Seguidamente,  la  profesora  Leire  Imaz  informa 
sobre el desarrollo del PÍE “sistema  sexo‐género”. 
Haciendo  un  balance  hasta  el  momento  muy 
positivo, sus responsables presentes en  la reunión 
(además  de  la  prof.  Imaz,  el  Administrador  del 
Centro Óscar Arroyuelo)  reciben  la  felicitación del 
Consejo. 
 
9. Ruegos y preguntas 

 
El Prof. Óscar Abalde plantea  la posibilidad de 
que desde  la Clínica  se haga una  reunión  con 
Eraberean previa a  la  sesión en  la que  la Red 
expone  sus  casos,  con  el  fin  de  que  los  que 
lleguen  a  la  Clínica  sean  especialmente 
interesantes. Tras el  consiguiente  intercambio 



 
eta  Abalde  irakasleari  proposatu  zaion,  aintzat 
harturik  buruan  dituela  esanguratsutzat  dituen 
kasu motak eta kasuok hauta ditzaketen elkarteak, 
bera  izan  dadila  elkarte  horiekin  zuzenean 
harremanetan jarriko dena, Klinikako Zuzendaritza 
Kontseiluko kide dela baliaturik 

de pareceres,  la  idea  de  la  reunión previa no 
prospera, pero se le sugiere al Prof. Abalde que, 
puesto que tiene in mente el tipo de casos que 
estima  relevantes  y  las  asociaciones  que  los 
pueden  seleccionar,  realice  con  éstas  el 
contacto y el  sondeo directamente, utilizando 
en su caso su condición de miembro del Consejo 
de Dirección de la Clínica 

 

 

 

Izpta.‐ Fdo Joseba Ezeiza Ramos 
Justizia Sozialaren Aldeko Klinika Juridikoaren Idazkaria 

Secretario de la Clínica Jurídica por la Justicia Social 


